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Asi sa opakujem, ale zo 
všetkých mesiacov v roku 
mám apríl najradšej. Keď 
to všetko pučí, zelenie, 
kvitne, bzučí. Prebudená 
príroda vás automaticky 
naladí pozitívne. Tak ako 
aj veľkonočné prázdniny 
strávené pod modrou 
oblohou.  Optimistické sú 
aj naše správy v novinách 
o otvorení zimáku, o úspe-
choch bánovských talentov 
zušky, o množstve pekných 
súťaží pre školákov 
a predškolákov, o záchrane 
hradu Uhrovec... Verím, 
že takto pozitívne naladení 
budú aj naši poslanci 
a prítomní občania 
v stredu na aprílovom 
zasadnutí zastupiteľstva. 
Lebo sa budú opäť prero-
kovať horúce témy.  Tie 
nesmieme riešiť s horúcou 
hlavou, ale za všetkým 
vidieť pozitívny výsledok 
rozhodnutia našej samo-
správy pre nás všetkých 
Bánovčanov.  
 Alena Borszéková 
 šéfredaktorka

Na margo

Túto stredu 
o 14.30 h sa 
v MsKS uskutoční 
zasadanie 
mestského 
zastupiteľstva 

V sobotu bude 
v celom meste 
prebiehať 
mobilný zber 
elektroodpadu, 
okrem TV 
a monitorov

Uhrovský hrad 
pomáhajú 
zachraňovať aj 
ľudia z nášho 
regiónu

O týždeň 30. apríla 
budeme stavať májku 

na námestí – ručne spolu 
s hasičmi. A môžeme ju 
všetci spoločne vyzdobiť, 

preto si prineste 
stužky... Prvého mája sa 

na námestí stretneme 
opäť a to na koncerte 

dychovej hudby...

Neprehliadnite!

Známi bývalí slovenskí 
hokejisti, dnes funkcio-
nári, Richard Pavlikovský 
a Richard Lintner ako vzácni 
hostia asistovali primátorke 
Rudolfe Novotnej pri sym-
bolickom prestrihnutí pásky 
pred hlavným vstupom 
na  štadión. Vo svojich prí-
hovoroch nešetrili slovami 
radosti a  nádeje, že zimný 
štadión bude slúžiť veľmi 
dobrej veci, predovšetkým 
mládeži. Prvá dáma mesta 
poďakovala všetkým, ktorí 
sa o  výstavbu pričinili 
a zároveň informovala o tom, 
ako im Úrad vlády SR aktu-
álne schválil dotáciu vo výške 
13 500 eur na vybavenie šatní 
pre hokejistov. Slávnostného 
uvedenia zimného štadióna 
do  života sa zúčastnili aj 
viacerí hostia – prednosta 
Okresného úradu v  Bánov-
ciach nad Bebravou Michal 
Kapuš, bývalí primátori – 
Ján Turčan, Stanislav Šiko, 
Marián Chovanec, poslanci 
mestského zastupiteľstva, 
žiaci a  učitelia bánovských 
škôl, zástupcovia zaintere-
sovaných firiem, a  niektorí 
odborní pracovníci mest-
ského úradu. Primátorka 
všetkých pozvala k  novej 
ľadovej ploche, kde mladí 
hokejisti z bánovského hoke-
jového klubu pod vedením 

trénera Andreja Jakubíka 
rozohrali exhibičný zápas. 
Podľa slov trénera, hokejový 
klub má za  sebou veľmi 
ťažké obdobie, lebo domáca 
ľadová plocha chýbala 27 
mesiacov a  komplikovala 
tréningy, ktoré väčšinou 
absolvovala mládež najmä 
vďaka ochote a  obetavosti 
rodičov na  ľadových plo-
chách v susedných mestách. 
Richard Pavlikovský vyjadril 

presvedčenie, že takýto 
pekný športov ý stánok 
určite priláka veľa mládeže 
z celého regiónu a nakoniec, 
tak ako aj v Partizánskom, aj 
v  Bánovciach nad Bebravou 
bude jedna ľadová plocha 
málo. Tak ako v januári tohto 
roku pri poslednej návšteve 
Bánoviec, aj teraz prisľúbil 
manažérsku pomoc cez 
funkcionárov Slovenského 
zväzu ľadového hokeja, 

ktorí by mali pre bánovský 
vynovený zimný štadión 
zabezpečiť aj kvalitnú roľbu. 

Pri pohľade do  histórie 
tohto zimného špor tu 
v  našom meste zisťujeme, 
že na  mieste súčasného 
„zimáku“ bola vytvorená 
ľadová plocha počas zimných 
mesiacov už začiatkom osem-
desiatych rokov, zastrešená 
bola až v roku 2008. Najväčšie 
� nancie jeden a  pol milióna 

eur z  mestského rozpočtu 
schválilo mestské zastupi-
teľstvo po  častiach v  rokoch 
2009 až 2019, približne milión 
eur získalo mesto od  štátu. 
Dnes je zimný štadión daný 
do užívania s predpokladom 
prevádzky na osem mesiacov 
v  roku, takže aktuálne až 
do  konca mája. (Viac infor-
mácií v tlačovej správe mesta 
na 3. strane.) 
Text a foto: Alena Borszéková 

Slávnostné otvorenie zimného štadióna 

Pri symbolickom prestrihnutí pásky primátorka Rudolfa Novotná a bývalí hokejisti - Rastislav Pavlikovský (na foto 
vpravo), predseda komisie SZĽH pre Rozvojové centrum hokejového regiónu Trenčín, a Richard Lintner, riaditeľ spoloč-
nosti Pro-Hokej, ktorá riadi hokejovú extra-ligu

O  pár dni vypuknú Majstrovstvá sveta v ľadovom hokeji v Bratislave a Košiciach, 
a v pondelok 15. apríla sme my, v Bánovciach nad Bebravou, po desiatich rokoch 

výstavby slávnostne otvárali zimný štadión v celkovej hodnote dva a pol milióna eur, z čoho 
takmer milión eur bolo získaných z mimorozpočtových zdrojov. 

Krajské úspechy 
bánovských 
recitátorov 
a divadelníkov
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Mesto Bánovce nad 
Bebravou sa aj v  tomto 
roku zapája do  celoslo-
venskej kampane a súťaže 
Do práce na bicykli, ktorej 
cieľom je posilnenie nemo-
torovej a  verejnej osobnej 
dopravy pre zlepšenie 
celkovej kvality života 
v mestách. Súťaž je určená 
dvoj až štvorčlenným 
t ímom zamestnancov 
rovnakej firmy, ktorí sa 
do  súťaže zaregistrujú 
a v období od 1. do 31. mája 
2019 budú do práce dochá-

dzať na  bicykli. Súťaže sa 
môžu zúčastniť aj tímy 
študentov rovnakej školy 
(min. vek 15 rokov). Tímy 
sa môžu registrovať do  5. 
mája na  portáli doprace-
nabicykli.eu, kde nájdu aj 
podrobné pravidlá, a  kde 
si budú denne zapisovať 
svoje jazdy a  kilometre. 
Zúčastnených na  záver 
čakajú lákavé ceny a dobrý 
pocit, že urobili niečo pre 
svoje zdravie a  životné 
prostredie. 

Tlačová správa mesta

Okresné riaditeľstvo 
Hasičského a  záchranného 
zboru v  Bánovciach nad 
Bebravou v  súlade s  § 21, 
písm. o) zákona č. 314/2001 
Z. z. o  ochrane pred 
požiarmi v znení neskorších 
predpisov a  v  súlade s  § 2, 
ods. (1) vyhlášky Minis-
terstva vnútra Slovenskej 
republiky č. 121/2002 Z. z. 
o požiarnej prevencii v znení 
neskorších predpisov vyhla-
suje čas zvýšeného nebez-
pečenstva vzniku požiarov 
na  lesných pozemkoch 
a  v  ich ochrannom pásme 
v územnom obvode okresu 
Bánovce nad Bebravou 
od  18. apríla 2019 až 
do  odvolania. V  čase 

zvýšeného nebezpečenstva 
vzniku požiarov je každý 
povinný dodržiavať zásady 
protipožiarnej bezpečnosti. 
Okrem iného sa fyzickým 
osobám zakazuje fajčiť, 
odhadzovať horiace alebo 
tlejúce predmety, alebo 
používať otvorený plameň 
na  miestach so zvýšeným 
nebezpečenstvom vzniku 
požiaru, vypaľovať porasty 
bylín, kríkov, stromov, 
krovie, slamu a  iný bio-
logický odpad, zakladať 
oheň v  priestoroch alebo 
na miestach, kde môže dôjsť 
k jeho rozšíreniu, atď. Viac 
na  facebooku Bánovské 
noviny alebo na  www.
banovce.sk.  (HaZZ)

Do práce na bicykli
Pridajte sa aj vy!

Zvýšené 
nebezpečenstvo 
vzniku požiarov

V sobotu mobilný zber elektroodpadu
V  sobotu 27. apríla 

2019 od  8.00 do  16.00 
h obyvateľom Bánoviec 
nad Bebravou bezplatne 
odvezieme nepotrebné 
spotrebiče na  ekologickú 
recykláciu. Po  novom sa 
nebudú odoberať staré TV 
a monitory. I naďalej platí, 
že občan môže svoj odpad 
bezplatne odovzdať celo-
ročne na zbernom dvore.

Ako na  to? Najneskôr 
do  25. apríla kontaktujte 
mestský úrad počas úrad-

ných hodín na  tel. čísle: 
038/7629141,  non-stop 
e-mailom: balaz@banovce.
sk, cacko@banovce.sk . 
Nahláste nasledovné údaje: 
druh a  počet spotrebičov, 
ktoré potrebujete odviezť, 
meno, priezvisko, telefo-
nický kontakt a  presnú 
adresu, z ktorej potrebujete 
spotrebiče odviezť. V  deň 
zberu 27. aprí la 2019 
do  8.00 h ráno vyložte 
elektroodpad do  vchodu 
bytového domu, resp. 

za bránu rodinného domu. 
Spotrebiče nevykladajte 
na ulicu. Mohli by ich vziať 
nelegálni zberači, neod-
borne ich rozobrať, nepre-
dajné komponenty odhodiť 
a  prispieť tak k  vzniku 
čiernych skládok vo vašom 
okolí. Aby sme v priebehu 
dňa stihli odviezť spotre-
biče zo všetkých nahláse-
ných adries, elektroodpad 
nev ynášame z  by tov, 
pivníc či povál. Ak sa 
nám nepodarí prevziať váš 

nahlásený elektroodpad 
do  16.00 h, kontaktujte 
do  16.30 h linku zberu: 
0911  250  211. Mesto 
Bánovce nad Bebravou 
informuje, že osobné údaje 
občanov spracováva ako 
sprostredkovateľ v  mene 
ENVIDOMU - Združenia 
v ýrobcov elektrospot-
rebičov pre recykláciu, 
a  to len za  účelom vyko-
nania mobilného zberu 
elektroodpadu.

  Tlačová správa mesta

Primátorka mesta Bánovce nad Bebravou PhDr. PaedDr. Rudolfa Novotná v súlade so zákonom č. 369/1990 Zb. 
o obecnom zriadení v znení neskorších predpisov, v zmysle § 4 zákona č. 596/2003 Z. z. o štátnej správe v školstve 
a školskej samospráve a o zmene a doplnení niektorých zákonov v znení neskorších predpisov a zákona č. 552/2003 
Z. z. o výkone práce vo verejnom záujme v znení neskorších predpisov vyhlasuje

výberové konania na vymenovanie riaditeľov
 Základnej umeleckej školy Dezidera Kardoša, Ul. Novomeského 3, 957 04 Bánovce n. B. 
 Základnej školy, Partizánska 6, 957 01 Bánovce n. B.
 Základnej školy, Ul. Gorazdova 1319/6, 957 04 Bánovce n. B.
 Materskej školy, Ul. J. C. Hronského 1289/2, 957 04 Bánovce n. B.
 Materskej školy, Ul. J. A. Komenského 1318/4, 957 04 Bánovce n. B.
 Materskej školy, Ul. 5. apríla 793/12, 957 01 Bánovce n. B.
 Materskej školy, Ul. 9. mája 596/3, 957 01 Bánovce n. B.
Kvali� kačné predpoklady: 1. vzdelanie pre príslušný druh a typ školy v zmysle vyhlášky MŠ SR č. 437/2009 Z. z., 

ktorou sa ustanovujú kvali� kačné predpoklady a  osobitné kvali� kačné požiadavky pre jednotlivé kategórie 
pedagogických zamestnancov a odborných zamestnancov v znení noviel, 2. najmenej 5 rokov pedagogickej praxe, 
3. vykonanie prvej atestácie alebo jej náhrady, 4. predloženie návrhu koncepcie rozvoja školy, 5. komunikatívnosť 
uchádzača, schopnosť samostatne riešiť problémové situácie a rozhodovať vo veciach v zmysle náplne práce riaditeľa 
školy, 6. bezúhonnosť, 7. zdravotná spôsobilosť v zmysle § 10 zák. č. 317/2009 Z. z. o pedagogických zamestnancoch 
a odborných zamestnancoch a o zmene a doplnení niektorých zákonov v znení noviel.

Zoznam požadovaných dokladov: kópia dokladu o dosiahnutom vzdelaní, čestné vyhlásenie o bezúhonnosti,
potvrdenie o zdravotnom stave, návrh koncepcie rozvoja školy v rozsahu max. 3 strán, profesijný životopis 

a ďalšie podklady o dĺžke pedagogickej praxe, súhlas so spracovaním všetkých osobných údajov poskytnutých 
uchádzačom v potrebnom rozsahu pre účely výberového konania v súlade so zákonom č. 18/2018 Z. z. o ochrane 
osobných údajov a o zmene a doplnení niektorých zákonov.

Platové podmienky: Pre ZUŠ a MŠ od 797,00 € brutto, pre ZŠ od 974,00 € brutto v závislosti od odpracovaných 
rokov a odborných skúseností, bez príplatkov. Žiadosť o účasť na výberovom konaní sa podáva na MsÚ v zalepenej 
obálke s označením „Neotvárať - výberové konanie - názov a sídlo materskej školy“. Uzávierka prihlášok je 22. mája 
2019 do 12.00 h. Termín konania pohovoru oznámi písomne uchádzačom rada školy.

SOŠ strojnícka Bánovce nad Bebravou, 
vyhlasuje 

obchodnú verejnú súťaž 
na prenájmu majetku 

Trenčianskeho samosprávneho kraja 
v správe Strednej odbornej školy strojníckej, 
Partizánska cesta 76, Bánovce nad Bebravou. 

Predmetom nájmu sú nebytové priestory 
v  celkovej výmere 2 m2 na  umiestnenie dvoch 
občerstvovacích automatov, nachádzajúce sa 
na  prízemí nehnuteľnosti zapísanej ako budova 
školy o.č. 76 na  liste vlastníctva č. 1837, súpisné 
číslo 1088 na  parcele číslo 2446 v  katastrálnom 
území Bánovce nad Bebravou a na prízemí nehnu-
teľnosti zapísanej ako dielňa na  liste vlastníctva 
č. 1837, súpisné číslo 1088 na parcele číslo 2442 
v katastrálnom území Bánovce nad Bebravou. 

Minimálna cena nájmu je 30 eur 
na m2 plochy na rok. 

Doba nájmu – do 10 rokov.
Bližšie informácie záujemcovia získajú 

na webovej stránke Trenčianskeho samosprávneho 
kraja v časti „Úradná tabuľa“, alebo na stránke školy 
spsbn.edupage.org.
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SOM poslanec, mám názor... 
Sú školské jedálne pripravené na obedy zadarmo?

Jednou z najdiskutova-
nejších tém v  spoločnosti 
aj v  médiách sú bezplatné 
školské obedy, ktoré vstúpia 
do  platnosti pre všetkých 
žiakov základných škôl 
od 1. septembra 2019. Zau-
jímalo ma, ako sú na  túto 
zmenu pripravené zaria-
denia školského stravovania 
v našom meste. Podľa slov 
riaditeľa Mariána Igaza, 
do školy chodí aktuálne 521 
detí, pričom približne 400 
žiakov sa už teraz stravuje 
v  školskej jedálni. Navý-
šenie počtu stravníkov 
o asi 20 percent by nemalo 
nijako závažne ohroziť 
kapacitu kuchyne. Pani ria-
diteľka Renáta Gieciová ma 
informovala, že z celkového 
počtu 327 žiakov sa stravuje 
240. Najzávažnejší problém 
vidí vo  vybavení kuchyne 
z  roku 1975 a  zastaralej 
elektroinštalácii. Pán ria-
diteľ Ján Lobotka uviedol, 
že z 552 žiakov sa stravuje 
450. Obedy sa pripravujú 
v kuchyni z roku 1977 a naj-

problematickejšia je výmena 
rozvodov pod kuchyňou. 
Pán riaditeľ Martin Slovák 
konštatoval, že z 258 žiakov 
sa stravuje 230. V kuchyni 
z  roku 1981 je pôvodné 
vybavenie. Treba doplniť 
tácky, taniere a príbory. Zo 
šiestich sú funkčné tri rúry. 
Pán riaditeľ Andrej Kúdela 
doplnil, že z  394 žiakov 
sa stravuje 336. Kuchyňa 
je pôvodná od  vzniku 
školy. Do  kuchyne okrem 
pomocnej sily potrebuje aj 
umývačku riadu.

Na  z á k lade  pred-
bežných zistení, ktoré 
spracovala Zuzana Diče-
rová, samostatná odborná 
referentka školstva, bude 
potrebné doplniť inventár, 
ta k a ko uv ied l i svoje 
požiadavky vedúce škol-
ských jedálni. ZŠ Školská 
– konvektomat, varný 
kotol, elektrický sporák, 
škrabka na zemiaky, plechy 
do  rúry, príbory, taniere, 
misky, atď. ZŠ Par t i-
zánska – elektrická rúra, 

umývačka riadu, hrnce, 
kastróly, taniere, misky, 
príbory, podnosy na  jedlo, 
atď .  ZŠ Komenského- 
kombinovaný sporák 2 ks, 
konvek tomat ,  ta n iere , 
poháre, príbory, podnosy, 
atď. ZŠ Gorazdova – čipy 
na  evidenciu dochádzky, 
umývačka riadu, atď. Nie 
je doriešené, akou formou 
a hlavne z akých � nančných 
prostriedkov budú dopl-
nené chýbajúce pracovné 
sily, dokúpené vybavenie 
kuchyne, výmena zastara-
ných kuchynských zaria-
dení, ktoré už mnoho rokov 
„nadsluhujú“. Ako bude 
zabezpečené, aby mohli 
jednotlivé školské jedálne 
bez problémov prevádz-
kovať „obedy zadarmo“?

P e d a g ó g o v i a  a j 
prevádzkoví pracovníci 
kuchyne sa obávajú, či sa 
žiaci budú z obedov počas 
ich neprítomnosti odhla-
sovať. Ak žiakovi za obedy 
doteraz platil rodič, mal 
osobný záujem počas svojej 

neprítomnosti ho z  neho 
odhlásiť. Veď predsa každá 
rodina má v  záujme šetriť 
finančné prostriedky. Je 
však vysoko pravdepo-
dobné, že ak budú obedy 
zadarmo, žiaci strat ia 
mot iváciu odhlásiť sa 
z nich v prípade ich neprí-
tomnosti. Čo to znamená? 
Desiatky obedov týždenne 
skončia v  koši, respektíve 
medzi pomyjami. Školskej 
jedálni vzniknú v yššie 
náklady na  odpad, lebo 
o  tom, či pôjdu žiaci 
na obed sa mnohí rozhodnú 
počas dňa. Keď to bude 
zadarmo, tak ich vzniknutý 
odpad a plytvanie potravi-
nami trápiť nebude. Preto 
by som chcel touto cestou 
požiadať už teraz všetkých 
rodičov, aby sa o tejto téme 
so svojimi deťmi otvorene 
porozprávali. Je to pre nás 
príležitosť naučiť naše deti 
vážiť si veci, za  ktoré si 
platíme, ale aj tie, ktoré sú 
zadarmo.  Ján Kšiňan, 

 poslanec MsZ

Mesto Bánovce nad Bebravou 
zverejňuje zámery:

 Ponuka na nájom nebytového priestoru v budove 
Domu služieb na Nám. Ľ. Štúra súp. č. 6 v Bánovciach 
nad Bebravou. Ide o nebytový priestor nachádzajúci sa 
na 1. nadzemnom podlaží s výmerou 20,24 m2. 
 Ponuka na nájom nebytového priestoru v budove 
Domu služieb na Nám. Ľ. Štúra súp. č. 6 v Bánovciach 
nad Bebravou. Ide o nebytový priestor nachádzajúci sa 
na 1. nadzemnom podlaží s výmerou 32,79 m2. 

Bližšie informácie získate na stránke mesta: 
www.banovce.sk

Mestské zastupiteľstvo 
zasadne v stredu 24. apríla 
o  14.30 h v  Mestskom 
kultúrnom stredisku. 
na Ulici J. Matušku. Roko-
vanie je verejné, prístupné 

všetkým občanom a bude 
opäť v ysielané online 
na  internete. Program 
a  prerokované materiály 
nájdete na  www.banovce.
sk, v časti samospráva.

Aprílové zastupiteľstvo

V  me siac i  apr í l 
budú bezplatné právne 
služby občanom mesta 
poskytnuté v  utorok 30. 
apríla 2019 v čase od 9.00 
do  15.00 h v  zasadačke 
Mestského úradu v Bánov-
ciach nad Bebravou, 

v  budove na  Farskej ulici 
na prvom poschodí. Službu 
zabezpečuje Centrum 
právnej pomoci z Bratislavy 
v  zmysle zákona 327/2005 
Z.z. o poskytovaní právnej 
pomoci osobám v  materi-
álnej núdzi.  (MsÚ)

Bezplatná právna pomoc

Mládež z Hokejového klubu Spartak s hosťami – bývalými slovenskými hokejistami, dnes významnými funkcionármi v slovenskom ľadovom hokeji, Richardom Pavlikovským 
a Richardom Lintnerom, s primátorkou Rudolfou Novotnou, bývalými primátormi, poslancami MsZ, zástupcami SMM, aj so svojím trénerom Andrejom Jakubíkom (tretí zľava)

Ukončenie desaťročnej výstavby zimného štadióna
Výstavba z imného 

štadióna v Bánovciach nad 
Bebravou začala v roku 2009. 
Počas dlhoročnej výstavby 
dochádzalo k  postupnému 
rastu nákladov, ktoré bolo 
potrebné preinvestovať 
na  dosiahnutie kolaudácie 
štadióna a  jeho spustenia 
do  prevádzky. Nárast 
nákladov bol spôsobený 

predovšetkým rastom cien 
stavebných prác počas 
rokov a  zároveň zmenami 
a  sprísňovaním prevádz-
kových a  bezpečnostných 
noriem (predovšetkým 
požiarnych). Do konca roka 
2017 bolo vynaložených 
1,720 miliónov eur. Dokon-
čenie zimného štadióna 
rea l izované v  rokoch 

2018 a  2019 si vyžiadalo 
invest íciu v  hodnote 
818 000 eur najmä na dobu-
dovanie vzduchotechniky, 
zabezpečenie prot ipo-
žiarneho systému vrátane 
elektro-požiarnej signali-
zácie, kompletnú výmenu 
mantinelov, zhotovenie 
vonkajšej fasády, vrátane 
zateplenia a  pod. Celkové 

náklady predstavujú sumu 
2  538  000 eur, z  toho 
998  000 eur bolo získa-
ných z mimorozpočtových 
zdrojov – štátnych dotácií.
Štadión má dnes kapacitu 
približne 1046 divákov a je 
vybavený modernými pre-
vádzkovo-bezpečnostnými 
systémami. 

Tlačová správa mesta
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Závidíme si, či si prajeme? Asi to A  je správne. 
Všetko sa dá závidieť... no len niečo priať. Prečo on/
ona má niečo, čo ja nie?... prečo?... prečo?... prečo?

Možno preto, lebo má viac šťastia. Možno preto, 
lebo má viac talentu, vytrvalosti, húževnatosti. Možno 
preto, lebo robí od rána do večera a nemá čas na nor-
málny život. Možno preto, lebo je to egoista, ktorý si ide 
za vlastným cieľom, aj keď okolo lietajú triesky. Všetko 
to, čo niekomu závidíme má aj tú druhú stranu, ktorú 
nevidíme. A aj keď sa niečo poeticky rýmuje, môže to 
mať veľmi ďaleko od naozajstnej básne. Všetko je vždy 
trochu inak. Ak by sme viac priali ako závideli, možno 
by aj k nám bol osud viac naklonený. 

Možno. Minimálne za pokus to stojí. (zb)

 Dnes píše Zuza.nka

Centrum voľného 
času v  Bánovciach nad 
Bebravou organizovalo 
15. apríla 29. ročník okres-
ného kola celoslovenskej 
speváckej súťaže detí 
v  interpretácii slovenskej 
ľudovej piesne Slávik Slo-
venska 2019 v  Základnej 
umeleckej škole Dezidera 
Kardoša v  Bánovciach 
nad Bebravou za  účasti 
21 súťažiacich detí. Žiaci 
povinne spieva li dve 
piesne - jedna bola zo 
spevníka Slávik Slovenska 
2019 a druhú si deti zvolili 
podľa vlastného výberu. 
Súťažiaci museli povinne 
jednu pieseň spievať 
s doprovodom hudobného 
nástroja a  korepetítora 
a druhú interpretovali bez 
sprievodu. 

Porot a  pracova la 
v zložení Simoneta Adam-
ková, Zuzana Vigodová 
a  Dalibor Dúcky. Naj-
lepšími Slávikmi okresu 
sa stali: v  I. kategórii:
1. miesto Jakub Kasala zo 

ZŠ Slatina nad Bebravou 
(v y u č u j ú c a  Z d e n k a 
Vrbičanová), 2. miesto 
Karolína Majerechová 
zo ZŠ Duklianska (Eva 
Kubalová), 3. miesto Nela 
Köszeghyová zo ZŠ Goraz-
dova (Soňa Balážová), 
v  II. kategórii: 1. miesto 
Šarlota Adamková zo ZŠ 
Komenského (Daniela 
Grmanová), 2. miesto 
Agáta Duranková zo ZŠ 
Rybany (Janka Kúdelová), 
3. miesto Teodor Šinský zo 
ZŠ Duklianska (Marcela 
Petrovová), v III. kategórii:
1. miesto Nina Gieciová zo 
ZŠ Komenského (Daniela 
Grmanová), 2. miesto 
Lujza Mačasová zo ZŠ 
Duklianska (Marcela Pet-
rovová), 3. miesto Patrik 
Merka zo ZŠ Šišov (Rasti-
slav Petreje). Do krajského 
kola, ktoré bude 16. mája 
v ZUŠ K. Pádivého v Tren-
číne, postupujú žiaci, ktorí 
sa umiestnili na  prvom 
mieste z každej kategórie.

(CVČ)

Okresní víťazi súťaže 
Slávik Slovenska 

Veľkonočné ľudové tradície s Ružičkou 
Každoročne o  takomto čase 

sa v  Materskej škole na  Ulici 
Radlinského koná malá oslava 
na  privítanie jari. Jeden rok tan-
cujeme pod ozdobeným májom, 
inokedy vynášame Morenu, a  tak 
aj najmenším deťom približujeme 
veľkonočné zvyky. A bolo to tak 10. 
apríla, kedy náš folklórny krúžok 
Ružička predviedol zvykoslovné 
pásmo od Smrtnej nedele, na ktorú 
vynášajú dievčatá Morenu, až 

po  Veľkonočný pondelok, keď sú 
mládenci po  šibačke odmenení 
maľovanými vajíčkami. Nakoniec 
si dievčence a  mládenci zatan-
cujú... Morenu sme na  záver 
vyniesli k potoku a hodili do vody. 
Cestou sme si spievali ľudové pes-
ničky a veruže sa k nám pridali aj 
ľudia s okolitých domov pri škôlke. 
Morena odplávala a vráti sa k nám 
až na začiatku zimy, lebo už teraz sa 
tešíme na teplú jar.  (jg)

Spevácke hviezdičky materských škôl

V  Materskej škole 
Komenského sa 11. apríla 
uskutočnila prehliadka 
ta lentov v  speve det-
ských a  ľudových piesní 
det í  matersk ých škôl 
Bánovského okresu Zlatý 
slávik. Speváckej, v  poradí 
sedemnástej, prehliadky sa 
zúčastnilo 22 detí vo veku 
od 3 do 6 rokov z deviatich 

materských škôl okresu 
- Hollého, Komenského, 
Radlinského, 5. apríla, 9. 
mája, Hronského, Deže-
rice, Pečeňany a  Horné 
Ozorovce. Sprievodným 
slovom motivovali deti 
učiteľky Andrea Bučková 
a  Ľubomíra Kšiňanová. 
Je potešiteľné, že nielen 
detské, ale hlavne ľudové 

piesne učarili malým škôl-
karom a  ich pedagógom, 
ktorí ich s  láskou k  spevu 
a  hudbe vedú. Sólové 
vystúpenia zlatých slávikov 
spestri li bánovské deti 
speváckeho krúžku pod 
vedením učiteľky Stanislavy 
Rusnákovej zo SZUŠ Ars 
Akademy a  deti hosťujúcej 
škôlky pod vedením Aleny 

Ďatelinkovej. Ocenení boli 
všetci malí speváci. Veríme, 
tak ako v  závere vyjadrila 
aj riaditeľka školy Božena 
Považanová, že spevácke 
hviezdičky budú za podpory 
pedagógov i rodičov pokra-
čovať v  rozvíjaní talentu 
na  ZUŠ. Akciu finančne 
podporilo mesto Bánovce 
nad Bebravou.  (mš)

V Novom Mes-
te nad Váhom sa 
11. apríla konalo 
krajské kolo geo-
gra� ckej olympiády. 
Adam Strapek zo 
Z Š Du k lia nsk a, 
ktorý získal prvé 
miesto v  okrese 
v  kategórii E, išiel 
súperiť s 24 súťažia-
cimi z iných okresov. Bojoval, zvíťazil,  získal prvé miesto 
a postupuje do celoslovenského kola, ktoré sa bude konať 
v Ružomberku. V ďalšej   kategórii F súťažilo 27 detí, 
kde sa Kristián Blaženec zo ZŠ Duklianska umiestnil 
na  treťom mieste. Obidvom patrí veľká vďaka, že svoj 
voľný čas venovali príprave na súťaž a Adamovi držíme 
palce v celoslovenskom kole.  (zš)

Krajské úspechy 
v geografickej 
olympiáde 

Ako hrdinovia hľadali poklad
Deti z  piatej triedy 

Materskej školy Komen-
ského zaži l i 12. aprí la 
deň plný netradičných 
prekvapení. Aktivity boli 
realizované žiakmi 8. A. 
triedy zo ZŠ Gorazdova 
v rámci projektu Hľadáme 
hrdinov  pod vedení m 
učiteľky Lenky Oravcovej. 
Cieľom aktivít bolo zapojiť 
deti predškolského veku 
do hier zameraných na roz-
víjanie poznania, logického 
myslenia, hudobno-pohy-
bovej činnost i a  envi-
ronmentá lnej v ýchov y. 

Predškoláci prejavili nielen 
veľkú radosť a chuť súťažiť, 
ale dokázali svojimi vedo-
mosťami a  šikovnosťou 
splniť pripravené úlohy 
na  piatich stanovištiach. 
Získali mapu, ktorá ich 
zaviedla k  v y túženému 
pokladu. Bolo že to radosti, 
smiechu a  kriku, keď deti 
poklad našli. Ako správni 

hľadači si ho medzi sebou 
aj spravodlivo rozdelili. 
Priateľstvo, spoluprácu 
a súdržnosť medzi predško-
lákmi a  žiakmi základnej 
školy bolo vidieť počas 
celého dopoludnia. Záver 
patril tanečným choreo-
gra� ám, ktoré zostavili pre 
budúcich školákov žiačky 
8. A triedy.  (aď)
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Poďakovanie 
Unser Dank für die Betreuung während des 

Krankenhausaufenthaltes Frau Heide Hofmann 
Jačková gehört dem Team  der Abteilung der chronisch 
kranken Patienten des Krankenhauses Bánovce.

 Respektvolle Familie
Naša vďaka za starostlivosť počas hospitalizácie o Heide 

Hofmann Jačkovú patrí tímu ODCh Nemocnice Bánovce.
 S úctou rodina

Vo št v r tok 25.4 . 
o  19.00 h sa stretneme 
v  Kultúrnom centre  Ži:va 
na � lmovom klube pri � lme 
Striedavá starostlivosť.
V piatok 26.4. o 19.00 h sa 
konajú dve akcie – prvou 
sú Debaty v Ži:ve s hosťom 
P e t r o m  N u ň é z o m , 
zná my m s lovensk ý m 
režisérom, producentom 
a  významným predstavi-
teľom novej generácie tele-
víznych tvorcov. Druhou 
akciou 26.4. je folklórne 
vystúpenie Všetečníkov
v  Mestskom kultúrnom 

stredisku. V  sobotu 27.4. 
sa od 10.00 h v MsKS hrá 
Šúľaná a  večer o  20.00 h 
vás pozývame do  Ži:vy 
na  koncert Kinsfolk - 
dvojice folkových hudob-
níkov žijúcich v  Dánsku. 
V pondelok 29.4. o 18.00 h 
v Ži:ve pokračuje Rozprá-
vanie o  joge, energiách 
a vedomí v nás. V utorok 
30.4. o 16.00 h na Námestí 
Ľ. Štúra Bánovčania sta-
vajú máj, čaká vás bohatý 
program a večer si choďte 
zasúťažiť do Ži:vy o 18.00 h 
na Pub kvíz. V stredu 1.5. 

o 14.00 h pozývame priaz-
nivcov dychovej hudby 
na  námestie, kde koncert 
odohrá Bučkovanka. 2.5. 
sa môžete v MsKS o 19.00 h 
zabaviť na improvizačnom 
triu Tri tvorivé tvory. 
A  víkend bude rovnako 
bohatý – v  Ži:ve: 4.-5.5. 
od  9.00 do  13.00  h Kurz: 
Hor moná l na  jogov á 
terapia, 4.5. o 19.00 h Više-
grád - 1, Dogma divadlo 
z Trenčína a v nedeľu 5.5. 
od  10.00 h pred nemoc-
nicou obľúbená súťaž 
Železný hasič.  (vp)

KAM za kultúrou 

Kultúrny dom v Uhrovci 
sa 12. apríla stal dejiskom 
krajskej súťažnej prehliadky 
v umeleckom prednese poézie 
a  prózy mládeže a  dospe-
lých  Štúrov Uhrovec, odkiaľ 
tí najlepší postupujú do  65. 
ročníka celoslovenskej súťaže 
Hviezdoslavov Kubín. V ume-
leckom prednese prózy vo 
štvrtej kategórii získala Eliška 
Jurčíková prvé miesto a Ema 
Mikušová druhé miesto 
a postupujú na celoslovenskú 
súťaž, ktorá bude v  Dolnom 
Kubíne 19. a 22. júna. Obidve 

talentované divadelníčky 
a  recitátorky sa na umelecký 
prednes pripravovali v  ZUŠ 
D. Kardoša v Bánovciach nad 
Bebravou pod pedagogickým 
vedením Zuzany Varhaní-
kovej a v súčasnosti sú zároveň 
študentkami Súkromného   
Gymnázia Futurum v  Tren-
číne. V  rodisku Ľudovíta 
Štúra a Alexandra Dubčeka si 
Cenu starostky obce Uhrovec 
Zuzany Máčekovej prevzala 
aj učiteľka ZUŠ a duša bánov-
ského umeleckého prednesu 
a  detského i  mládežníckeho 

divadla - Zuzana Varhaníková 
za  dlhoročné pedagogické 
vedenie recitátorov. Odcho-
vancom učiteľky literárno-
dramatického odboru ZUŠ 
Dezidera Kardoša Zuzany 
Varhaníkovej sa darilo aj 
„na  doskách, ktoré zname-
najú svet“. Divadlo mladých 
KALORIK pri ZUŠ D. 
Kardoša získalo za  autorskú 
inscenáciu Krotenie klaunov
v  réžii Zuzany Varhaníkovej 
a kolektívu súboru 13. apríla 
na krajskej postupovej súťaži 
a  prehliadke ochotníckeho 

divadla Thalia v  Prievidzi 
návrh na  postup do  celoslo-
venského kola. Detský diva-
delný súbor WHITE zo ZUŠ 
Dezidera Kardoša sa  tiež už 
niekoľko dní môže pochváliť 
pekným tretím miestom 
z krajskej súťažnej prehliadky 
detskej dramatickej tvori-
vosti Rozprávkové javisko. 
V Púchove sa mladí bánovskí 
divadelníci prezentovali 
svojou inscenáciou Sedem 
minút po polnoci za hudobnej 
podpory husľového virtuóza 
Tomáša Tuláčka.  (ab)

Odchovanci Zuzany Varhaníkovej
úspešní v krajských súťažiach

V  apríli prichádza 
do  škôl výzva, aby sa 
deti zapojili do  projektu 
Detský čin roka 2019. 
Deti môžu napísať o svo-
jich dobrých skutkoch, 
za  ktoré sú považované 
nielen veľ ké činy ako 
záchrana života, ale i kaž-
dodenné drobné skutky 
v ykona né s   dobr ý m 
úmyslom pomôcť, potešiť, 
prekvapiť, podporiť... Písať 
môžu i  o  činoch  svojich 

kamarátov, ktoré si všimli 
a  myslia si, že by mali 
by ť ocenené. Dôležité 
sú aj kolektívne dobré 
skutky, na  ktorých sa 
deti spoločne dohodnú 
a zrealizujú. Dobré skutky 
detí do  16 rokov môžu 
prihlásiť aj rodičia, peda-
gógovia a dospelí. Správu 
o dobrých skutkoch detí je 
možné zasielať do 30. júna 
2019. Viac na www.det-
skycin.sk.  (dcr)

Detský čin roka

Trinásteho apríla 2019 neúprosný 
osud znenazdajky ukončil životnú púť 
24-ročného mladého talentovaného 
výtvarníka a nádejného umelca

Martina Šika,
rodáka z Bánoviec nad Bebravou
My, ktorí sme ho poznali, jeho 

kolegovia, bývalí i súčasní, jeho početní 
priatelia – sme tejto hroznej správe nechceli uveriť. „Maťo“ 
bol človek, ktorý sa prekážkam nepoddával. S úsilím ich 
prekonával... Jeho výtvarné práce predstavujú výrazné 
upozornenie. Rozhodol sa varovať mladých ľudí pred 
zhubnými následkami užívania drog. Za  svojho života 
vystavoval niekoľkokrát, väčšia výstava sa uskutočnila 
na  jeseň  roku 2017 vo foyeri budovy Trenčianskeho 
samosprávneho kraja. Na  besedách otvorene rozprával 
o  svojom príbehu: o  tom ako spadol, ale opäť vstal. 
Zlyhanie neskrýval, bral ho ako skúsenosť a  ponau-
čenie. Chcel však, aby ostatní nemuseli prežiť to zlé, čo 
zakúsil on sám... V Trenčianskom múzeu pracoval ako 
konzervátor a  inštalačný technik, podieľal sa na archi-
tektonicko-výtvarnom riešení niektorých výstav. Venoval 
sa tiež portrétovaniu ľudí z  okruhu svojich známych, 
výrobe sadrových odliatkov a  štukatúre. Bol snaživý, 
vynaliezavý, cieľavedomý a húževnatý, ako človek hľadal 
v ľuďoch obzvlášť to pozitívne. Všade, kde sa vyskytol, šíril 
dobrú náladu a pohodu. Lúčime sa s tebou, Maťo – ale 
nezabudneme...  Trenčianske múzeum

Za nádejným umelcom

Pätnásteho apríla sa 
v Materskej škole Primulka 
konal 8. ročník celomestskej 
postupovej prehliadky det-
skej dramatickej tvorivosti 
Zahrajme sa v  Primulke.
Dramatická tvorivosť dáva 
deťom priestor a možnosti 
nenásilnou formou prejaviť 
navonok svoje cítenie, mys-
lenie, postoje a  chápanie 
sveta. Vzhľadom k  tomu, 
že pre det i  predškol-
ského veku je najbližšia 
hra, využili sme ju ako 
nástroj, dostať na  povrch 
a  do  formy dramatickej 
hry všetko pekné a  zau-
jímavé, čo spolu s  deťmi 

celý školský rok prežívame. 
Okrem troch domácich 
kolektívov z  MŠ Hollého, 
pozvanie stráviť tvorivé 
dopoludnie prijali sólistka 
z  MŠ Komenského a  dva 
kolektívy z MŠ Radlinského 
a  MŠ Severka. Odborná 
porota v  zložení Zuzana 
Varhaníková, Miriam Kiri-
polská a  Samuel Manina, 
nám poskytla   poradný 
hlas v  nastolenej ceste 
vzdelávania s  využitím 

prvkov tvorivej dramatiky, 
vybrala uvedené kolektívy 
a  tie budú mesto Bánovce 
nad Bebravou 26. apríla 
repre z entovať  na   26 . 
celoslovenskej súťažnej 
preh l iad ke s   ná z vom 
Bábkulienka. S  pomocou 
finančnej podpory mesta 
si všetky kolektívy odniesli 
hodnotné ceny a my, ostatní 
množstvo inšpirácií, skúse-
ností a  tvorivých nápadov 
do našej ďalšej práce.  (mš)

Tvorivá dramatika najmenších
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Maskot Gooly s 56 deťmi na malej hokejovej slávnosti

Prehra, po ktorej sa plakalo
V  Zák ladnej škole 

Gorazdova sa 13. apríla 
odohra lo basketba lové 
stretnutie mladších mini-
žiakov BBK v skupine Stred 
s  Lučencom. Prvé meranie 
síl týchto družstiev pred 
týždňom v  Lučenci zvládli 
lepšie Bánovčania, keď 
v nervy drásajúcom závere 
dokázali zvíťaziť 71:72. Rov-
nako vyrovnané a nervózne 
stretnutie sa dalo očakávať 
aj v Bánovciach, a to aj preto, 
že víťaz stretnutia mal zaru-
čený posun v  priebežnej 
tabuľke na  druhé miesto 
zaručujúce postup na záve-
rečný turnaj majstrovstiev 
SR, kde sa predstaví šesť 
najlepších tímov Slovenska.

Do  samotného stretnutia 
vstúpili lepšie naši chalani, 
ktorí prvú štvrtinu vyhrali 
pomerom 15:6. V  druhej 
časti hry hostia mierne 
stiahli z náskoku domácich 
a do polčasovej prestávky išli 
Bánovčania s  5-bodovým 
vedením. V  tretej štvrtine 
sa hra aj skóre celkom 
vyrovnali. Za  stavu 38:38 
kvôli piatej osobnej chybe 
musel z  ihriska odísť jeden 
z  kľúčových hráčov BBK, 
čo následne súper dokonale 
využil a  šnúrou desiatich 
bodov si zabezpečil náskok. 
V  záverečnej časti ešte 
domáci v  búrlivej atmo-
sfére pred naozaj krásnou 
diváckou kulisou robili, čo 

mohli, no v  závere im už 
chýbali najmä psychické 
sily, aby stretnutie doviedli 
aspoň do predĺženia. Hostia 
si tak odviezli z  Bánoviec 
rozhodujúce v íťazstvo. 
Prehra domácich je o  to 
krutejšia, že od vytúženého 
postupu ich delil iba jeden 
jediný bod. Nádej na postup 
žije už iba v  teoretickej 
rovine. V  zostávajúcich 
stretnutiach musia Bánov-
čania zvíťaziť v  Žiline, 
no a  Lučenec by musel 
zakopnúť v  jednom zo 
stretnutí. Chalanom však aj 
napriek smolnej prehre patrí 
obrovská vďaka aj pochvala 
za  predvedené výkony. 
BBK - Akapo Lučenec 52 

: 54, štvrtiny 15:6, 15:19, 
8:23, 14:6, fauly 13:18, TH 
BBK 18/5. Body: A. Herián 
19, S. Urban 14, J. Vaško 10, 
A. Gajdoš 7, D. Košina 2, M. 
Horský, D. Frťala, M. Lauš, 
A. McKenzie, D. Matuška, 
F. Paško, D. Dúcky.

Štrnásteho apríla odo-
hrali naši malí basketbalisti 
ďalší zápas s  výsledkom 
BBK - MBK Liptovský 
Mikuláš 63:34, štvrtiny 
24:5, 5:10, 20:6, 14:13, fauly 
13:14, TH BBK 14/8. Body: 
A. Gajdoš 19, S. Urban 13, 
J. Vaško 13, D. Matuška 6, 
D. Frťala 4, D. Košina 4, E. 
Lindvai 2, M. Lauš 2, M. 
Horský, A. McKenzie, D. 
Dúcky, F. Paško.  (ju)

Deti na  hokej! – to je 
veľká šanca pre všetkých 
školákov, ktorí chcú začať 
hrávať hokej. Preto, aby 
hokejistov bolo v  našom 
meste čo najviac, sa 13. 
apríla uskutočnil projekt 
Deti na hokej. Za účasti pri-

mátorky Rudolfy Novotnej 
sme už druhýkrát zažili 
v  Bánovciach malú hoke-
jovú slávnosť a to vďaka Slo-
venskému zväzu ľadového 
hokeja a bánovskému Hoke-
jovému klubu Spartak. Z ich 
spojenia síl malo najväčšiu 

radosť 56 detí, presne toľko 
si ich v sobotu prišlo zakor-
čuľovať na  novootvorený 
zimný štadión. Podujatie 
Deti na hokej je určené pre 5 
až 10-ročných špuntov. Tí si 
vychutnali všetko, čo tento 
projekt ponúka. V  rámci 

akcie  jedna partia triafala 
pukom do  bránky, druhá 
zbierala drobné predmety 
z  ľadu, tretia obchádzala 
a  preskakovala stojany. 
Keďže išlo o  podujatie, 
po  ktorom deti majú začať 
chodiť na hokej, odohrali sa 

aj priateľské zápasy v duchu 
fair play. Na ľadovej ploche 
nechýbalo ani šantenie 
a  fotenie s  maskotom 
Goolym, ktorý bol hosťom 
p o duj a t i a .  B á nov s k ý 
hokejový klub spoločne so 
SZĽH pootvoril bánovským 

deťom dvere do hokejového 
sveta, z  každého nového 
člena sa v Hokejovom klube 
Spartak už teraz tešia. 
U  detí dnešnej doby nie je 
o  šport veľký záujem, aký 
záujem bude v našom meste 
o hokej, ukáže čas.  (mt)

Foto: Ján Pomothy

 Prijmeme upratovačku 
n a   u p r a t o v a n i e 
firemných priestorov. 
Nástupný plat  4  € 
n a   h o d i n u .  Te l . 
0911 761 731.
  Prijmem do TPP vodiča 
MKD, víkendy doma, VP 
skupiny C,E, prax vítaná. 
Tel. 0905 376 143.

INZERCIA

na facebooku 

Bánovskí gymnasti 
majstri regiónu

V  Základnej škole 
Moravianska v  Handlovej 
sa 10. aprí la konalo 
regionálne kolo v  gym-
nastickom štvorboji. Žiaci 
a  žiačky ZŠ Partizánska, 
víťazi okresného kola, 
v  si lnej konkurenci i 
gymnastov a  gymnastiek 
z Handlovej získali všetky 
pódiové umiestnenia.

Kategória A: diev-
čatá - 3. miesto, chlapci 
- 2.  miesto, kategória B: 
dievčatá - 2. miesto, chlapci 
- 2. miesto, kategória C: 
dievčatá - 2. miesto, chlapci 
- 1. miesto. Bánovskí 
chlapci v kategórii C podali 
excelentný výkon, zvíťazili 
a zabezpečili si tak postup 
do krajského kola.   (zš)
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S chád z a l i  sme sa 
v  kamennom lome 
na  hornom konci 

Uhrovského Podhradia. 
Kvôli úspore času nás mali, aj 
kameru, vyviezť na terénnom 
džípe. Ľudí čakajúcich 
na  odvoz pribúdalo, ale 
auto bolo len jedno. Šofér 
Vladimír Žufa, alias Voloďa 
- hlavný hradný tesár, upred-
nostnil tri dámy a  najstar-
šieho hosťa - muža. Ostatní 
museli ísť pešo, dvaja mladí 
odvážlivci si sadli na strechu 
auta, do  „záhradky“. Lesná 
cesta tu bola vybudovaná 
koncom šesťdesiatych rokov, 
keď sa uvažovalo o  prvej 
záchrane hradu zo strany 
štátu, tak ako je teraz zachrá-
nený Trenčín či Beckov. 
Polstoročie a prívalové dažde 
urobili z  cesty kaskadérsky 
terén. Spolucestujúcimi boli 
starostka Uhrovca Zuzana 
Máčeková a  Daniela Nip-
čová z  Pamiatkového úradu 
v Trenčíne. Voloďa, naučený 
týmto tankodromom jazdiť 
za  každého počasia, si to 
uháňal akoby nás ukradol. 
Preto sme aspoň posledných 
sto metrov od  skalnatej 
zákruty pod hradom išli ten 
stres rozchodiť... Na nádvorí 
nás už vítali kastelán Pavol 
Pavlis, rodák z  Uhrovca, vo 
svojom sviatočnom kostýme, 
a Martin Varga z Bratislavy, 
pre d s e d a  ob č i a n s keho 
združenia Hrad Uhrovec. 
Po  mnohých rokoch sme 
sa stret l i s  historikom 
Martinom Bónom, s Petrom 
Horanským a  jeho man-
želkou Erikou. Boli to práve 
oni, ktorí rozbehli záchranu 
hradu koncom deväťdesia-
tych rokov. “Myšlienka bola 
moja, ale peniaze zohnala 
manželka ,“  t vrdí Peter 
a neskôr s úsmevom dodáva, 
že najskôr objavil hrad a  až 
potom manželku. Postupne 
sa osobne zoznamujeme aj 
s  ostatnými hosťami alebo 
členmi občianskeho zdru-
ženia. Aj s  Ferom Ferkom 
z  Horných Naštíc, s  ktorým 
fungujeme ako priatelia 
na  facebooku a  vždy žas-
neme, aké krásne unikátne 
historické fotky „hádže“ 
na internet...

Obzvlášť ma potešilo 
stretnutie s  Miroslavom 
Matejkom z  Bánoviec nad 
Bebravou, ktorý ako staviteľ 
a  odborník na  historickú 
architektúru stál a  stále 
stojí pri záchrane hradu 
od  začiatku. Doteraz sme 
mali smolu, že sme sa osobne 
nestretli. K hradu má citový 
vzťah už do  detstva. Pôsobí 
v  občianskom združení 
Hrad Uhrovec ako odborník 
– metodik a  veľmi rád 
porozprával, aj pre Bánovskú 
televíziu, o  naplno rozbeh-
nutom projekte obnovy jed-

ného z  množstva hradných 
objektov – hospodárskej 
budovy na  dolnom nádvorí. 
Peniaze získali z Ministerstva 
kultúry Slovenskej repub-
liky a  od  začiatku apríla 
tu pracujú murári a  tesári 
zo stavebnej spoločnosti 
Obnova. V  budove budú 
ex pozíc ia ,  spoločensk á 
miestnosť pre workshopy 
a  stretnutia, a na najvyššom 
podlaží možnosť ubytovania 
pre záchrancov hradu. 
A ko poveda l Miroslav 
Matejka, všetko sa to pri-
pravovalo veľmi dlho, lebo 
boli potrebné, tak ako pri 
každej veľkej stavbe, navyše 
kultúrnej pamiatky, všetky 
možné povolenia, vrátane 
kompletného stavebného pro-
jektu. Strecha sa stihla urobiť 
už pred zimou. A  robilo sa 
až do mrazov. Aj na nových, 
ručne „historickými“ seke-
rami opracovaných trámoch. 
Niekto z  týchto nadšencov 
povedal: „Zima nás utužila...“
Myslel tým aj kolektív. 

Poďme však k  samotnej 
slávnosti. Po  novučkom 
„balkóne“ - renesančnej 
pavlači, ktorú tu osadili 
len na  jar tohto roka starou 
tesárskou technikou a  bez 
klincov, sme sa  presunuli 
na  prvé poschodie do  seve-
rovýchodného paláca, vraj 
reprezentačnej siene. Práve 
tu predseda združenia 
Martin naplánoval sláv-
nostné uvedenie do  života 
novej publikácie. Za prítom-
nosti vyše dvadsiatky členov 
združenia a  hostí ako prvej 

odovzdal slovo Erike Horan-
skej, ktorá spolu s manželom 
Petrom rozbehli kolotoč 
záchranných prác a  potom 
do  tohto „ťažkého voza 
zapriahli“ Martina. Aj ona 
poďakovala a  popriala sebe 
aj ostatným, aby napredovali 
a  predovšetkým, aby ostali 
priatelia. A  nechala z  ruky 
do  ruky putovať obrázky 
n i e k t o r ýc h  h r a d n ýc h 
objektov, tak ako vyzerali 
pred a potom po záchrane - 
rekonštrukcii. Tieto obrázky 

obsahuje aj nov učičký 
sprievodca hradom, ktorý 
čakal na  „krst“. „Krstnou 
mamou“ sa stala Daniela 
Nipčová z  Pamiatkového 
úradu v  Trenčíne a  titulnú 
stránku pokropila kvapkami 
pravej hradnej medoviny 
za  potlesku všetkých prí-
tomných. Nielen ona, aj ďalší 
rečníci želali knižôčke, ale 
najmä záchrancom hradu 
všetko len to najlepšie. 
Hlavne veľa priaznivcov.

Z  mrazivo veternej 
reprezentačnej sály, ktorá 
tiež ešte len čaká na  svoju 
obnovu, sme sa presunuli 
do  takzvanej hradnej obý-
vačky, kde už rozvoniavali 
obložené chlebíčky, ktoré 
počas noci pripravovali 
hlavný tesár Voloďa a  kas-
telán Pavol. (Aj keď boli 
veľmi chutné, povestný je 
viac kastelánov guláš alebo 

silvestrovská kapustnica.) 
„Krst“ v y vrcholi l sláv-
nostným prípitkom. Okrem 
predsedu prajnými slovami 
obdari l i prítomných aj 
starostka Zuzana Máčeková, 

nový starosta Uhrovského 
Podhradia Javier Linde 
Esteban  so španielskym 
pôvodom a  nová starostka 
obce Kšinná Tatiana Bot-
ková. Aj obec Žitná Radiša 
tu mala svoje zastúpenie 
v podobe poslanca obecného 
zastupiteľstva Vladimíra 
Dúbravku. A  medzi týmito 
všet k ý mi menova ný mi 
a  č lenmi občianskeho 
združenia sa spustila debata 
o všetkých možných možnos-
tiach spolupráce a  pomoci 

hradu. Každý chce pomáhať, 
ale  keďže tých peňazí je 
v  samospráve stále málo, 
išlo a  pôjde predovšetkým 
o  pomoc v  inej podobe - 
manažérskej, lobistickej, 
technickej a ľudskej. Tu mys-
líme ľudské zdroje a „ruky“ zo 
spomínaných obcí (a veríme, 
že aj z  nášho mesta), ktoré 
sú najbližšie k hradu a môžu 
pomôcť najmä manuálne. 
Napríklad už len pri prená-
šaní kameniva, stavebného 
materiálu a podobne. Uvítajú 
každého dobrovoľníka, lebo 
práce je tu ako „na kostole“... 
S  prísľubmi a  so srdečnými 
stiskami rúk sa lúčime. 
Od  hradných záchranárov 
sme nasiakli entuziazmom 
a  už sa nám v  hlave rodia 
plány, ako a kedy sem zorga-
nizujeme „výpravu“ mladých 
i starých z Uhrovskej doliny 
či Bánoviec...

Ako pracovne vyťažené 
dámy sadáme so starostkou 
Zuzkou opäť do  terénneho 
auta, lebo čas je drahý. 
Tentokrát nám šoférku robí 
„čerstvá“ architektka a  his-
torička Daniela Majzlanová 
z  Partizánskeho. Aj ona 
sa upísala hradu Uhrovec 
už počas vysokej školy a  je 
viac ako pravdepodobné, že 
nepôjde v  obuvníckych šľa-
pajách svojich rodičov. Štar-
tujeme od skalnatej zákruty 
pod hradom a  meriame si 
čas, koľko to trvá dole autom 
po  ceste cez Čerešňovú 
dolinu a koľko pešo strmým 
kopcom po zelenej turistickej 
značke, po ktorej sa rozhodol 
zbehnúť náš kameraman, 
redaktor, graf ik... (tých 
funkcií aj v práci aj doma má 
viac) Vladimír Dúbravka. 
Bol tam za päť minút... Nuž, 
kondícia hasiča sa nezaprie. 
Autom sme neušetrili čas, iba 
kolená (na svalovicu som sa 
kolegu radšej ani nepýtala). 
Určite na  hrad pôjdeme aj 
o  pár dní, keď sa tu počas 
druhého májového víkendu 
začnú rozk ladať stánky 
remeselníkov a stredovekých 
majstrov na  už tradičnom 
Hradnom rínku. 

Až v  redakcii otváram 
novotou voňajúcu šesťdesiat 
stránkovú knižôčku. Prvých 
štrnásť strán je venovaných 
majiteľom hradu. Tým 
známym základným faktom 

je rok 1241, ku ktorému sa 
datuje vznik hradu. Dal ho 
vystavať trenčiansky župan 
Báš (nie Baška). Po  jeho 
smrti zdedil hrad jeho syn 
rytier Peter. Toho však 
v  roku 1285 donútil Matúš 
Čák Trenčiansky k  neadek-
vátnej majetkovej výmene. 
Za  Uhrovec s  jedenástimi 
dedinami ponúkol Petrovi 
Starý Tekov a  dve menšie 
dediny a  ešte mu priplatil 
300 hrivien striebra... Matúš 
Čák bol majiteľom hradu až 
do svojej smrti v roku 1321. 
Dozvedáme sa však aj veci, 
ktoré sme zatiaľ nikde nečí-
tali, najmä presné dátumy. 
Zaujímavý, najmä pre Bánov-
čanov, je 1. august 1389, keď 
kráľ Žigmund Luxemburský 
dal hrad Uhrovec do dedičnej 
držby Stiborovi staršiemu 
zo Stiboríc a  jeho bratom. 
Citujem: „Išlo o  významný 
dar, pretože k  hradu patrilo 
zemepánske mesto Bánovce 
nad Bebravou a  23 dedín...“
Po  množstve mien rôznych 
majiteľov hradu je zaujímavý 
ďalší presný dátum 17. júl 
1547, keď kráľ Ferdinand I. 
daroval hrad Uhrovec Fran-
tiškovi Zaiovi a  jeho synom 
a ich dedičom oboch pohlaví 
za  verné služby v  Sasku. 
Citujem: „...23. januára 1556 
nariadil Ferdinand I. znovu 
Ostrihomskej kapitule, aby 
voviedli Františka Zaia 
do  vlastníctva hradu a  pan-
stva. Zástupcovia kapituly 
prišli na hrad 3. februára 1556 
a konečne došlo k odovzdaniu 
hradu. V nasledujúcich dňoch 
prešli aj dediny panstva a 21. 
februára 1566 Ostrihomská 
kapitula informovala panov-
níka o  úspešnom ukončení 
tohto dôležitého právneho 
aktu.“

Presu ňme sa  vša k 
na  ďalšie stránky sprie-
vodcu hradom, ktoré sú 
už venované záchrane. 
Cit ujem :  „Vý z n amnou 
etapou záchranných prác bolo 
obnovenie pôvodného vstupu 
do  hradu po  moste nesenom 
tromi murovanými piliermi 

a  skalným previsom ponad 
širokú hradnú priekopu. Most 
zanikol pravdepodobne pri 
požiari hradu v  roku 1848. 
Prístup neskôr zabezpečovala 
drevená lávka zachytená 
na  fotogra� i zo začiatku 20. 
storočia. Počas chátrania 
hradu návštevníci začali 
vstupovať do hradu cez otvory 
v  južnom paláci...“ Dnes je 
tento prístup už uzavretý 
a vojsť do hradu môžete len 
po  moste. Kvalitné fotky 
dokumentujú aj záchranu 
bránovej budov y, ktorá 
bola stabilizovaná a  dobu-
dovaná v  rokoch 2003 až 
2006. Do  predtým veľkého 
otvoru bránovej budovy sa 
osadili pôvodné i  „doro-
bené“ pieskovcové články, 
ktoré tvoria historické 
kamenné „zárubne“ a portál 
brány... Ak pokračujeme 
po predhradí, dostaneme sa 
po drevenej lávke k bránovej 
bašte. Tá sa v  marci v  roku 
2004 z  dôvodu narušenia 
eróziou zrútila, dnes je 
zastabilizovaná... Aj keď 
hrad nemal studňu, mal dve 
cisterny. Jedna je na nádvorí 
predhradia, pochádza z prvej 
tretiny 16. storočia. Druhá je 
neskorogotická na  hlavnom 
nádvorí horného hradu 
a  je vybudovaná z  tesaných 
kvádrov do  hĺbky 4 a  pol 
metra... 

Viac vám, milí čitatelia, 
z  útlej knižôčky neprezra-
díme. Verím, že si ju čo 
najskôr zaobstaráte sami. 
A  nielen pri jej čítaní, ale aj 
pri osobnej návšteve hradu, 
pod ktorý patrili kedysi aj 
naše Bánovce, budete obdi-
vovať množstvo práce, ktorá 
sa tu vykonala za posledných 
dvadsať rokov. A možno vás 
nahlodajú aj výčitky, prečo 
ste aj osobne nepriložili ruku 
k  dielu, alebo - nebodaj, 
dokonca v ýčitky typu: 
„Prečo sme na  tomto hrade 
ešte neboli?“ Ja len verím, že 
takých tu, v  Bánovciach, už 
nenájdeme. Či áno?

Text a foto:
Alena Borszéková

reportáž 7

Hrad Uhrovec má už svojho knižného sprievodcu

Na hrad Uhrovec chodievame mnohokrát 
do roka, vo všetkých ročných obdobiach. Ale 
na dvanásteho apríla sme sa tešili obzvlášť. 
Boli sme spolu s Bánovskou televíziou pozvaní 
na „krst“ novej publikácie – sprievodcu hradom. 
A očakávala som, že konečne tu budú všetci 
pohromade. Tí, ktorí sa usilujú o záchranu 
hradu už dvadsať rokov. A nemýlila som sa...

Zľava Pavol Pavlis, Martin Varga a Daniela Nipčová... 

Zľava Miroslav Matejka a  Peter Horanský, ktorý 
zdokumentoval prvú etapu záchrany do  roku 2007 aj 
na www.hraduhrovec.sk
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Sme tu pre vás 
v najťažších chvíľach

Zabezpečujeme komplet 
pohrebné služby

non-stop
0911 132 630

vlastná výroba 
živých vencov a kytíc

0914 327 411
pohrebníctvo@tedos.sk

POHREBNÁ 
SLUŽBA

Korčuľovanie 
pre verejnosť

Zimný štadión je otvorený pre verejnosť pon-
delok až piatok od 9.00 do 13.30 h, v pondelok 
a v piatok navyše aj od 14.15 do 16.45, v sobotu 
a  v  nedeľu od  14.45 do  16.45 h. Vstupné je 
1,50 eur pre dospelého, 1 euro pre deti a mládež 
do 18 rokov, pre nekorčuľujúcich 0,50 eur. 

Obec Uhrovec v súlade s § 4 ods. 1 zákona č. 596/2003 
Z. z. o štátnej správe v školstve a školskej samospráve 
a  o  zmene a  doplnení niektorých zákonov v  znení 
neskorších predpisov a zákona č. 552/2003 Z.z. o výkone 
práce vo verejnom záujme v znení neskorších predpisov 

vyhlasuje výberové konanie na obsadenie miesta 
riaditeľa školy:

Základná škola s materskou školou, 
SNP 5, 956 41 Uhrovec.

Uchádzači môžu získať bližšie informácie na webovej 
stránke obce www.uhrovec.sk, alebo na Obecnom 

úrade v Uhrovci.


